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Abstract

        
The use of computerised tomography in the assessment of hip pathologies in children is an uncommonly used modality. To date, we were unable to find any definite work on the use of CAT scan investigations in LCPD.
Ten children with Legg-Calve-Perthes' disease were reassessed by two-plane AP and lateral radiographs and by computerised tomography.
The findings strongly suggest that computerised axial tomography is an important modality capable of providing more detailed information on the distorted anatomy, magnitude and severity of the disruptive process in the femoral head. This modality demonstrated the presence of fragmentation and cyst formation in the femoral head even if two-plane radiographs appeared to be normal.


      
        
Zusammenfassung

        
Die Möglichkeiten der Computertomographie in der Diagnose von Hüftgelenkserkrankungen im Kindesalter werden heute noch kaum beachtet.
Eine Untersuchung über die Wertigkeit der Computertomographie bei der Diagnose und Überwachung von Patienten mit Morbus Legg-Calve-Perthes existiert zur Zeit in der Literatur nicht. Aus diesem Grunde wurden 10 Kinder mit einem Morbus Legg-Calve-Perthes sowohl radiologisch wie durch Computertomographie untersucht. Die Befunde zeigen, daß die axiale Computertomographie in der Lage ist, mehr anatomische Details und pathologisch-anatomische Veränderungen aufzuzeigen, als die Radiologie.
Die Schwere der Hüftkopfveränderungen kommt wesentlich besser zur Darstellung.. Fragmentierungen, Zysten und Nekrosen konnten durch die Computertomographie aufgezeigt werden, auch wenn die normale Radiographie in 2 Ebenen unauffällig war.


      

Key words

Legg-Calve-Perthes' disease - Plain radiography - Fragmentation of femoral head - Computerised axial tomography
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  >
  
  

    
  

  
    
      
        


      

    

    
      
        
        


      

    

  


  

  
  
    
      
      
    
    
      
        
        
      

    
  




  
  
    
      
      
    
    
      
        
        
      

    
  



  







    
    


















  






      

      

  
    Top of Page
  

  
    
      ©  Georg Thieme Verlag KG | 
      
      
        Imprint |
        Privacy policy statement |
      
      Smartphone Version
      

      
        Your Current IP Address: 18.207.127.179
      

    

    

  




      


  
    
  
  
  
    
    
      
        
        
        
        
      
      
      
      
    
  
  




    

    






    

    
      
        
      
    

    
    


    
      
      
      
    

  